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Renswoude, 15 juni 2024 

 

Geachte heer/mevrouw, 

 

Op 31 mei is de wijziging van de Meststoffenwet in verband met de verlaagde productieplafonds en 
de verhoogde afroming van fosfaatrechten ter internetconsultatie gegaan. ik wil bij deze aangeven 
dat deze maatregelen het verdienvermogen van mijn melkveebedrijf nog verder ondermijnen, slecht 
zijn voor de structuur van de sector en daarom  een verdere verduurzaming blokkeren. 

Ik heb een melkveebedrijf met 85 melkkoeien en 40 stuks jongvee op 45 ha grasland (zandgrond) in 
de Gelderse Vallei. Waar ik afgelopen jaren onder de derogatie zo'n 300 kuub mest moest afvoeren 
voor 10 tot 12 euro per kuub, is dat dit jaar al zo'n 800 kuub voor 30 euro. Een stijging van de kosten 
van meer dan 20.000 euro. Daar komen de kosten voor extra aankoop van kunstmest nog bij. Dit 
betekent een halvering van ons gezinsinkomen en een verslechtering van de bodemgezondheid, 
omdat ik deze niet meer de mineralen en organische stof kan geven die ze nodig heeft. Dit terwijl 
een gezond gezinsinkomen en een gezonde bodem essentieel zijn bij de verdere verduurzaming van 
ons bedrijf. In een gezonde kringloop worden lokale mineralenstromen optimaal benut en wordt 
minimaal gebruik gemaakt van kunstmest en krachtvoer van ver. Dit leidt ook tot mimimaal gebruik 
van fossiele energie. Samenwerking tussen veehouder en akkerbouwer zou deze kringloop nog 
verder kunnen versterken. Het huidige mestbeleid bewerkt echter precies het tegenovergestelde: 
meer kunstmestgebruik, meer krachtvoerverbruik door lagere voederwaardes van gras, uitmijning 
van de bodem en het bodemleven. En samenwerking met een akkerbouwer is al helemaal niet 
mogelijk in de huidige mestmarkt: mest is een verdienmodel geworden voor de akkerbouwer en een 
bijl aan de wortel van het melkveebedrijf. 

Met de verdere afbouw van de derogatie wordt dit probleem alleen nog maar groter: Op mijn bedrijf 
zal ik over enkele jaren meer dan 1300 kuub mest moeten afvoeren op een mestmarkt die nog meer 
overvoerd is. Ons inkomen zal volledig verdampen, evenals de mogelijkheden om het bedrijf verder 
te verduurzamen. 



Verlaagde productieplafonds en verhoogde afroming zijn hoogstens een armzalige vorm van 
symptoombestrijding met op korte termijn weinig impact op de mestmarkt. Op de lange termijn 
zullen ze de structuur van de sector nog verder onderuit halen door kritische massa nog verder aan 
te tasten. 

Een zinvol mestbeleid met duurzaam perspectief voor bodem, water, natuur boer èn consument is 
uitsluitend mogelijk als de bodemgezondheid centraal wordt gesteld. Een gezonde bodem is namelijk 
een voorwaarde voor gezond voedsel en een gezonde omgeving. Dat betekent een totale herziening 
van het mestbeleid. De huidige minister heeft duidelijk aangetoond hier niet toe in staat te zijn. Als 
het huidige beleid wordt doorgezet, zal gebrek aan bedrijfsopvolging niet alleen het probleem van de 
sector worden, zelfs niet alleen van het platteland, maar van heel Nederland. Een strategisch 
ongelooflijk belangrijke sector wordt niet hervormd, maar gesaneerd met alle gevolgen van dien voor 
platteland, betaalbare voedselvoorziening en strategische onafhankelijkheid. 

 

Als laatste wil  ik graag kwijt dat het mij ongelooflijk steekt dat een demissionaire minister op deze 
manier zonder tussenkomst van Tweede of Eerste Kamer de melkveehouderij nog een extra 
dolksteek geeft. Het behoeft geen twijfel wat de missie van deze minister is. 

 

Hopende u hiermee van voldoende informatie te hebben voorzien, 

 

Art Wolleswinkel


